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Triumf slaví přes sto vlastníků

TOMÁŠ RAIS, JIŘÍ TŮMA

Pardubice – Theophilos,
nový vítěz Velké pardubické,
přinesl jedenmilník slavné-
ho dostihu. Poprvé startoval
a vyhrál kůň, kterýmá více
než sto vlastníků.
Devítiletého hnědáka

sponzorují majitelé sdružení
v syndikátu nazvanémDo-
stihový klub iSport-Váňa.
Právě osminásobný vítěz Jo-
sef Váňa Theophila syndiká-
tu věnoval a připravuje ho.
„Je to přelomová
událost. Tohle je
budoucnost
českých dosti-
hů i dostihů
ve světě,“ říká
za všechny
vlastníky
Martin Hašek.
Dostihový

klub iSport.cz
byl založen v roce
2016 s cílem poskyt-
nout veřejnosti možnost
spolupodílet se na vlastnictví
dostihových koní. „Lidé, kteří
koněmilují, se za pár peněz i
díky pomoci pana Váni mů-
žou podílet na příběhu tako-
vého koně,“ dodal Hašek.

Také při slavnostním vy-
hlášení oslavovala Theophi-
lův triumf řadamajitelů pří-
mo na pardubickém závo-
dišti. „Je nás 120 spolumaji-
telů. Většina z nich snila o
tom, že budemít dostihové-
ho koně. Vymysleli jsme
projekt, který jim to umož-
ňuje. Za cenu 1500 nebo
2000 korun za rok si tomůže
dovolit opravdu každý. To, že
se podařilo vyhrát Velkou
pardubickou, je neuvěřitel-
né,“ doplnil další z vlastníků
Tomáš Janda.
Vlastníkům poděkovala i

Pavla Váňová, manželka
slavného žokeje, která se

koně ujala a coby
trenérkamu vě-
novala veškerý
čas. Po dobu
pěti let tvrdo-
hlavého a
neposlušného
koně cepova-
la. Vyhazoval
jezdce ze sedla,
„tancoval“ na
zadních, dělal si,

co chtěl. Hned v prv-
ním dostihu Theophilos
shodil žokeje a skončil na
tribuně.
„Děkuju syndikátu, vlast-

níkům, že tolik let měli s ko-
něm trpělivost,“ povídala
Váňová, která věděla, že

v něm dřímá obrovský talent.
Každý den usedala do sedla

s vírou, že jednou budou sla-
vit ve Velké pardubické. „Byla
to s ním strašně velká dřina,“
přiznala Pavla Váňová po
nedělním triumfu. Poslední
rok ji motivaci dodávaly pís-
ničky Karla Gotta, které si
pouštěli. A nedávno zesnu-
lému zpěvákovi poděkovala.
„Písničkymistra Karla Gotta
nám k tomu strašněmoc
pomohly,“ povídala se slzami
v očích.
Ač Theophilos startoval ve

Velké pardubické poprvé,
hned dokázal vyhrát, k tri-
umfu ho dovedl žokej Josef
Bartoš. „Je to nevyzpytatelný

zmetek. A teď je z něj šampi-
on,“ prohlásil Bartoš. „Děkuju
paní Váňové,“ sklonil se. Ra-
dost byla zase jiná. „Možná i
další lidé dostanou inspiraci,
že se kůň dá povzbuzovat i
takto. Doufám, že to je velké
plus pro takové projekty,“
dodal Bartoš.
Theophilosměl ve Velké

startovat už loni, ale nakonec
nejel kvůli nemoci. Letos byl
považován za druhého nej-
většího favorita dostihu,
hned za loňským vítězem
Tzigane du Berlais. A legen-
dární Josef Váňa tušil, že
může vyhrát. „Bůh je spra-
vedlivý. Jsem rád, že se nám
to povedlo,“ uvedl.

Váňa: Za jedním koněm jezdí autobusy
Pardubice – Něco podobného zná ze zahranič-

ních dostihů. Trenér Josef Váňa získal svůj jede-
náctý triumf ve Velké pardubické, ale tento byl
opět zvláštní. Mohla za to společná radost nejen
žokeje a trenéra, ale i majitelů ze syndikátu.
„Tohle jsem zažil několikrát na západ od našich

hranic, většinou v Anglii nebo Irsku. Tam jsem vi-
děl, že přijížděly za jedním koněm na dostihy až tři au-
tobusy. Taky jsem viděl, když jeden takový kůň vyhrál, jak to ti lidé umí
roztočit. Byla to úžasná podívaná,“ uvedl šestašedesátiletý Váňa.
Vítězství ve Velké pardubické udělalo tomuto konceptu tu nejlepší re-

klamu. „Právě ze zemí, jako je Anglie nebo Irsko, tato myšlenka přišla. Je
škoda, že takových syndikátů není více,“ řekl trenér Váňa. „Můžeš mít
koně, ale nemusíš být bohatý člověk. To je ta myšlenka, možnost užít si
radost,“ dodal legendární žokej.
Majitelé mají možnost sledovat koně nejen v dostizích. „Celému spol-

ku to přeji. Jsou to fanatici, kteří se dvakrát do roka přijedou podívat
do stájí. Je to emotivní a pěkné,“ prohlásil Váňa. (tr)

OBROVSKÉ EMOCE. Theophilos s žokejem Josefem Bartošem vyhrál 129 Velkou pardubickou se Slavia pojišťovnou. Společně s nimi slavili
i majitelé koně. Bartoš si užíval třetí triumf ve slavném dostihu, v hledišti se radovala jehomanželka s dalšími příznivci. Foto: Deník/Luboš Jeníček
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Pro Theophila první
triumf, pro žokeje Jo-
sefa Bartoše již třetí.
Velkou pardubickou
vyhrál již v letech
2006 a 2008.
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Aktuálně

Siniaková s Krejčíkovou
si zahrají Turnajmistryň
St. Petersburg – Barbora Krejčíková a Kateřina
Siniaková si podruhé zahrají Turnajmistryň.
Jistotu účasti získaly po titulu v Linci a při vr-
cholu tenisové sezony budou obhajovat účast ve
finále. V soutěži čtyřher doplnily Barboru Strý-
covou, která se kvalifikovala s tchajwanskou
partnerkou Sie Šu-wej. „Hodně pro nás zname-
ná, že jsme se kvalifikovaly podruhé za sebou,“
řekla Siniaková nawebuWTA a Krejčíková do-
dala: „Loňská zkušenost je nezapomenutelná, na
tu druhou se užmoc těšíme.“ Turnajmistryň s
rekordní dotací 14milionů dolarů se poprvé
uskuteční v čínském Šen-čenu. Hrát se bude od
27. října do 3. listopadu. (čtk)

Brankář Petr Čech vyhrál.
Čaroval i v hokejové kleci

Guildford – Byla to zdařilá hokejová premiéra.
První soutěžní utkání ve čtvrté britské lize Petr
Čech vyhrál. Tým Guildford Phoenix s bývalou
oporou londýnských fotbalových gigantů Chelsea
a Arsenalu v bráně slavil vítězství 3:2 nad Swin-
donem. Někdejší český reprezentant byl dokonce
vyhlášen hráčem zápasu. „Na stadionu panovala
skvělá atmosféra, zápas jsem si parádně užíval.
Měl jsem spoustu práce, ale když se vyhraje, je
člověk vždycky spokojený,“ hlásil Petr Čech.

vyhraje,
Čech.

vyhraje,

Zmíry ho na vyprodaném stadionu po skočení
prodloužení nevyvedly ani samostatné nájezdy.
Prý si na ně věřil. Zatím neví, kolikrát ještě hoke-
jovou výstroj oblékne. Jeho současné angažmá
v Chelsea je časově náročné. „Doufám, že ještě
něco odchytám,“
uzavřel. (spo) více na denik.cz

Foto: Guildford Phoenix

První trefy sezony. Hertl
a Simon přispěli k výhrám
NewYork –Útočník Tomáš Hertl pomohl v ne-
dělním utkání NHL prvním gólem v sezoně a při-
hrávkou k výhře San Jose 3:1 nad Calgary a byl vy-
hlášen druhou hvězdou zápasu. Také Dominik
Simon vstřelil premiérový gól v ročníku, kterým
podpořil kanonádu Pittsburghu 7:2 na leděWin-
nipegu. Hertl bodoval až v šestém utkání sezony.
Před zápasem ho však nula v tabulce produktivity
nestrašila. „V posledních zápasech jsemměl dob-
ré šance. Věřil jsem, že se kemně něco odrazí,“
vysvětlil. „V NHL nikdy nevíte. Můžetemít pět
zápasů bez bodu a potom přijde opačná série. Zá-
kladem je pořádmakat.“ (čtk)
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